

Die deutsche Einladung finden Sie untenstehend.

(EN)



**Baden-Württemberg**

MINISTERIUM FÜR WISSENSCHAFT, FORSCHUNG UND KUNST

**HRK** Hochschulrektorenkonferenz  
Die Stimme der Hochschulen

The Ministry of Science, Research and the Arts of the State of Baden-Württemberg and the German Rectors' Conference (HRK) invite you to a public lunch event on Thursday, 10 January 2019 at 11:30 a.m. at the Representation of the State of Baden-Württemberg to the EU, Rue Belliard 60-62 in Brussels.

### **Universities and Innovation – a new momentum in a long-standing relationship**

11:30 Registration and refreshments

12:00 **Universities and Innovation - Current challenges for the science system in the context of "Artificial Intelligence"**

**Theresia Bauer MdL**, Minister for Science, Research and the Arts of the State of Baden-Württemberg

**The core competences of universities and the expectations and needs of business and society**

**Prof. Dr. Peter-André Alt**, President of the German Rectors' Conference (HRK)

**The European position as a global innovation centre – What measures will the "Open Innovation" pillar bring in the future Framework Programme?**

**Jean-David Malo**, Director for Open Innovation and Open Science of DG Research and Innovation, European Commission (tbc)

12:30 Panel discussion

**Theresia Bauer MdL**, Minister for Science, Research and the Arts of the State of Baden-Württemberg

**Prof. Dr. Achim Kampker**, Chair for Production Engineering of E-mobility Components, RWTH Aachen; Manager of "Streetscooter" (Aachen, Düren) of the Deutsche Post AG

**Jean-David Malo**, Director for Open Innovation and Open Science of DG Research and Innovation, European Commission

Moderation: **Prof. Dr. Peter-André Alt**, President of the HRK

13:15 Lunch buffet

Dynamic universities, whose teaching and research form the basis for social innovations and technologies, are an important pillar of innovative regions. Strong universities are aware of the opportunities and demands of their local societies and bring together the stakeholders in the knowledge triangle of education, research and innovation. What does the European Union offer in the field of innovation and how can the framework programme for research and innovation, Horizon Europe, support universities to transfer knowledge from and to society?

A German-English translation of the event will be provided.

Please register via the following link ([www.hrk.de/lunch-event](http://www.hrk.de/lunch-event)) by **20 December** at the latest. Please note that the number of places is limited and will be assigned after registration. You will receive a confirmation of participation.

Following the discussion a light lunch will be served.

**Please note:** This event will be documented. By participating you agree that pictures and recordings of your participation may be used for publication. For your own safety we reserve the right to admit registered guests only and to carry out checks of ID cards and bags.

(DE)

Das Ministerium für Wissenschaft, Forschung und Kunst des Landes Baden-Württemberg und die Hochschulrektorenkonferenz (HRK) laden Sie am Donnerstag, den **10. Januar 2019** ab **11:30 Uhr** zu einer Mittagsveranstaltung in die Vertretung des Landes Baden-Württemberg bei der Europäischen Union, Rue Belliard 60-62 in Brüssel ein.

## **Hochschulen und Innovation – neuer Schwung in eine alte Beziehung**

11:30 Registrierung und Erfrischungen

12:00 **Hochschulen und Innovation – Aktuelle Herausforderungen für das Wissenschaftssystem im Zeichen der „Künstlichen Intelligenz“**

**Theresia Bauer MdL**, Ministerin für Wissenschaft, Forschung und Kunst des Landes Baden-Württemberg

**Die Kernkompetenzen der Hochschulen und die Erwartungen und Bedarfe von Wirtschaft und Gesellschaft**

**Prof. Dr. Peter-André Alt**, Präsident der Hochschulrektorenkonferenz (HRK)

**Die Stellung Europas als ein globales Innovationszentrum – Welche Weichenstellungen bringt die Säule „Open Innovation“ im künftigen Rahmenprogramm?**

**Jean-David Malo**, Direktor für Open Innovation und Open Science der Generaldirektion für Forschung und Innovation, Europäische Kommission

12:30 Podiumsdiskussion

**Prof. Dr. Achim Kampker**, Lehrstuhl für Production Engineering of E-Mobility Components, RWTH Aachen und Manager von „Streetscooter“ (Aachen, Düren) der Deutschen Post AG

**Theresia Bauer MdL**, Ministerin für Wissenschaft, Forschung und Kunst des Landes Baden-Württemberg

**Jean-David Malo**, Direktor für Open Innovation und Open Science der Generaldirektion für Forschung und Innovation, Europäische Kommission

Moderation: **Prof. Dr. Peter-André Alt**, Präsident der HRK

13:15 Mittagsbuffet und Ende der Veranstaltung

Ein wichtiger Pfeiler innovationsstarker Regionen sind dynamische Hochschulen, deren Lehre und Forschung Grundlagen für soziale Innovationen und Technologien darstellen. Starke Hochschulen kennen die Möglichkeiten und Bedarfe der Gesellschaft vor Ort und bringen die Akteure des Wissensdreiecks aus Bildung, Forschung und Innovation zusammen. Welche Angebote macht die Europäische Union im Bereich der Innovation und wie kann das neue Forschungsrahmenprogramm Horizont Europa die Hochschulen beim Wissenstransfer von der und in die Gesellschaft unterstützen?

Eine deutsch-englische Simultanübersetzung der Veranstaltung wird angeboten.

Bitte melden Sie sich über folgenden Link ([www.hrk.de/mittagsveranstaltung](http://www.hrk.de/mittagsveranstaltung)) bis spätestens zum **20. Dezember** an. Bitte beachten Sie, dass die Anzahl der Plätze begrenzt ist und nach Eingang der Anmeldung vergeben werden. Sie erhalten eine Teilnahmebestätigung.

Im Anschluss an die Diskussion wird ein Mittagsimbiss serviert.

**Zu Ihrer freundlichen Beachtung:** Bei dieser Veranstaltung wird fotografiert und gefilmt. Mit Ihrer Teilnahme erklären Sie sich damit einverstanden, dass Bildaufnahmen genutzt und eventuell auch veröffentlicht werden.

Zu Ihrer eigenen Sicherheit behalten wir uns vor, nur registrierten Gästen Einlass zu gewähren und Ausweis- sowie Taschenkontrollen durchzuführen.